
PROTOKÓŁ NR II/2010 
 
 
 
z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 06 grudnia 2010 roku w sali narad Urzędu 

Miasta i Gminy w Działoszycach. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 9.00. 

 

Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

1. Pan Zdzisław Leks – Burmistrz Miasta i Gminy 

2. Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy 

3. Pani Krystyna Konderak– Skarbnik Urzędu Miasta i Gminy 

 

oraz przewodniczący jednostek pomocniczych, których lista obecności stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Do pkt. 1-go 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 

 

 Sesja rozpoczęła się o godzinie 9.00 

Otwarcia sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Rady Pan Zygmunt Saracki . 

Stwierdził, Ŝe w sesji bierze udział 13 radnych i Rada jest uprawniona do 

podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 

 

Do pkt. 2-go 

 

Uchwalenie porządku dziennego obrad . 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił  porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum radnych. 

2. Uchwalenie porządku dziennego obrad. 

3. Ślubowanie Burmistrza Miasta i Gminy. 

4. Projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego komisji Rady 

Miejskiej. 

5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Burmistrza 

Miasta i Gminy oraz upowaŜnienia przewodniczącego Rady Miejskiej do 

dokonywania czynności z zakresu prawa pracy. 

6. Zakończenie obrad sesji. 

 

 Pan radny Andrzej  Kołpak  wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji  

punktów : interpelacje i zapytania radnych oraz  sprawy roŜne i zaproponował aby te 

punkty znalazł się  w porządku obrad sesji jako punkty 7 i 8, a następnym punktom 

nadać kolejne następujące numery. 

Pan radny uwaŜa,Ŝe w/w punkty powinny znaleźć się w kaŜdym porządku obrad sesji 

poniewaŜ taki zapis widnieje w Statucie Gminy. 

 

 Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy -  Projekt obrad dzisiejszej 

sesji został dlatego tak przygotowany poniewaŜ wyboru Przewodniczącego Rady 

dokonano w dniu  02.12.2010 roku, i jak z tego wynika był zbyt krótki czas do 

zwołania sesji, która musiała się odbyć dzisiaj , 7 dni od ogłoszenia zbiorowych 

wyników wyborów wójtów burmistrzów i prezydentów miast jak i waŜne jest to , Ŝe   

nie są powołane komisje. 

 Pan Radny Andrzej Kołpak – Czy stoi coś na przeszkodzie aby te punkty, które 

wymieniłem znalazły się w porządku obrad dzisiejszej sesji? 

  

 Odpowiedzi udzieliła Pani Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy – 

jeśli są to bardzo waŜne sprawy to nie ma przeciwwskazania do ich wprowadzenia. 

 



 Pan Andrzej Kołpak – dzisiejsza sesja została zwołana nieformalnie, poniewaŜ 

Statut mówi, Ŝe ślubowanie Burmistrza powinno odbyć się razem ze ślubowaniem 

radnych. Dzisiejsza sesja jako druga sesja nowej kadencji powinna być sesja roboczą 

takie zapisy widnieją w statucie, który uchwalany był rok temu. UwaŜam, Ŝe mimo 

tak uroczystej sesji jaka jest dzisiaj w porządku obrad powinny sie zanleŜć punkty , 

które wymieniłem wcześniej. 

 

 Pani Sekretarz – Krystyna Ciszek – Wysoka Rado w związku z tym, Ŝe 

nastąpiła zmiana interpelacji przepisów prawa, dotyczących złoŜenia ślubowania 

przez wójtów , burmistrzów i prezydentów miast wybranych w I turze, którzy  

ślubowanie składają w 7 dni od ogłoszenia  wyników w wyborów I tury w Monitorze 

Polskim. Dziś jest ostatni dzień w którym wójtowie, burmistrzowie i prezydenci 

miast, którzy zostali wybrani na te funkcję  składają  ślubowanie. 

 

 Pan Przewodniczący Rady – Zygmunt Saracki – czy Pan radny Andrzej 

Kołpak podtrzymuje swój wniosek o wprowadzenie dwóch w/w punktów? 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – podtrzymuje swój wniosek o wprowadzenie 2 

dodatkowych punktów do porządku obrad. Interpelacje prawa mogły się zmienić 

natomiast nie zmienił się sam Statut, który w 3 punktach mówi o ślubowaniu 

Burmistrza razem z radnymi. Po ślubowaniu Burmistrz powinien zwołać sesję, 

dlatego obecna sesja powinna być juŜ sesją robocza. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji pkt. 7 i 8. W wyniku głosowania 

wprowadzenie punktów  7 i 8 zostało odrzucone  większością głosów – „za” - 2, 

„przeciw”- 10, „wstrzymał się od głosu”- 1. 

 

 Pan Przewodniczący Rady  Zygmunt Saracki  wniósł o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji  punktu: projekt uchwały w sprawie powołania stałych Komisji 



Rady Miejskiej w Działoszycach oraz ustalenia ich składu liczbowego i 

zaproponował aby ten punkt znalazł się  w porządku obrad sesji jako punkty 4, a 

następnym punktom nadać kolejne następujące numery. 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – Rada ustanawia nazwę, skład liczebny i przedmiot 

działalności komisji , taki zapis widnieje w Statucie, czemu ma słuŜyć podjęcie  

przedmiotowej uchwały. Powinniśmy się kierować Statutem, a nie tym co 

przedstawia Przewodniczący. 

 

 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji pkt. 4 - projekt uchwały w 

sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Działoszycach oraz ustalenia 

ich składu liczbowego  

1.Otwarcie i stwierdzenie quorum radnych. 

2. Uchwalenie porządku dziennego obrad. 

3. Ślubowanie Burmistrza Miasta i Gminy. 

4. Projekt   uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Działoszycach oraz ustalenia ich składu liczbowego 

5. Projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego komisji Rady 

Miejskiej. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Burmistrza 

Miasta i Gminy oraz upowaŜnienia przewodniczącego Rady Miejskiej do 

dokonywania czynności z zakresu prawa pracy. 

7. Zakończenie obrad sesji. 

W wyniku głosowania wprowadzenie punktu 4 zostało przyjęte większością 

głosów – „za” - 12, „przeciw”- 0, „wstrzymał się od głosu”- 1. 

 

 

 



Do pkt 3 

 

 Pan Przewodniczący zwrócił się do Pana Burmistrza – Zdzisława Leksa 

wybranego w wyborach bezpośrednich o złoŜenie ślubowania. Pan Zdzisław Leks 

złoŜył ślubowanie wypowiadając rotę ślubowania z dodaniem słów „Tak mi dopomóŜ 

Bóg”. 

 Przewodniczący Rady stwierdził do protokołu, Ŝe Pan Zdzisław Leks złoŜył 

ślubowanie i z dniem 6 grudnia 2010 roku objął obowiązki Burmistrza Miasta i 

Gminy Działoszyce. 

 Następnie głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Pan Zdzisław Leks. Wyraził 

swoje zadowolenie, iŜ po raz trzeci został obdarzony mandatem zaufania przez  

większość mieszkańców gminy. W swoim wystąpieniu podkreślił, Ŝe praca w 

ubiegłej kadencji została oceniona pozytywnie i , Ŝe zwycięŜyły czyny nad słowami, 

czyny oparte na szerokiej jedności samorządowej, o którą zabiegał i za którą 

wszystkim dziękuje. Pan Burmistrz zapewnił, Ŝe będzie się starał nie zawieść 

zaufania tych , którzy mu ufają, ale poprzez swoja pracę, działalność i zachowanie 

będzie przekonywał tych którzy jeszcze są innego zdania. W obecnej kadencji 

będziemy realizować inwestycje, które są juŜ rozpoczęte, przede wszystkim 

dokończenie rewitalizacji miasta Działoszyce poprzez wznowienie prac na stadionie, 

przebudowy na  ulicy Ogrodowej , Pocztowej i Krasickiego, modernizacji 

przedszkola, zagospodarowanie placu przy ciągu do stadionu. Będziemy wspólnie 

realizować inwestycje pod nazwą budowa oczyszczalni ścieków i kanalizacji 

Działoszyc oraz będziemy realizować podpisaną umowę w zakresie przebudowy ul. 

Krakowskiej i co jest rzeczą równieŜ waŜną będziemy zabiegać o to by po wykonaniu 

kanalizacji zmodernizować drogę wojewódzka biegnącą przez Działoszyce łącznie z 

kanalizacja burzową i chodnikami. 

  W przypadku naszej gminy, nie będzie Ŝadnej rewolucji z pracownikami 

Urzędu z uwagi na to , Ŝe mamy dobrą kadrę i to w ponad 90%, a ten ułamek osób, 

którym nie po drodze z Urzędem będę zachęcał, aby wstąpili na właściwą drogę. 

Będę wyczulony na wszystkie inicjatywy zorganizowanych grup czy to 



stowarzyszeń, straŜaków , Kół Gospodyń Wiejskich, które będą zajmować się 

promocją sportu i kultury.  

 Na koniec swojej wypowiedzi Pan Burmistrz zwrócił się do wszystkich z 

prośbą o szeroką współpracę na jednej płaszczyźnie. 

 Współpraca powinna być skuteczna, mierzona ilością dobrych pomysłów i 

rozwiązań,  bo przecieŜ Miasto i Gmina Działoszyce to nasza wspólna sprawa. 

 

Do pkt 4 

Projekt   uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Działoszycach oraz ustalenia ich składu liczbowego przedstawił i omówił Pan 

Zygmunt Saracki Przewodniczący Rady Miejskiej. Następnie Przewodniczący 

otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie - „za” 13,  „przeciw” - 

0, „wstrzymał się od głosu” - 0 

 

Do pkt 5 

 

 Pan Przewodniczący Rady – Zygmunt Saracki – zgodnie ze Statutem radni 

mieli obowiązek wpisać się na listę tych komisji w których chcieli pracować. Skład 

niektórych komisji odbiega  od uchwały. Komisja rewizyjna powinna składać się  z 3 

radnych natomiast chęć pracy w niej wyraziło 5 radnych . PoniewaŜ w komisji skład 

liczebny został przekroczony pan Przewodniczący zaproponował aby kaŜdego 

kandydata wpisanego na listę przegłosować. 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – w Statucie nie ma zapisu który mówi o tym , Ŝe 

komisja rewizyjna ma liczyć 3 radnych. Statut mówi, Ŝe kaŜdy radny moŜe pracować 

przynajmniej w 2 komisjach. 

 Pan Przewodniczący Rady – Zygmunt Saracki – uchwała w tej sprawie został 



przed momentem przegłosowana, i zmieniła skład liczebny tylko w 2 komisjach, 

natomiast skład pozostałych komisji nie ulega zmianie. 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – wprowadził nas Pan w błąd, myślałem, Ŝe 

uchwała dotyczy wszystkich komisji dlatego głosowałem za jej przyjęciem,  proszę o 

ponowne przegłosowanie tej uchwały. Panie Przewodniczący wiem do czego to 

zmierza, od początku próbowaliście zmanipulować skład Komisji rewizyjnej, która 

jest szczególna komisją, powołana do kontroli organu wykonawczego. Pan wyłoŜył 

listy na poprzedniej sesji, listy dotyczyły tylko 3 komisji, natomiast nie było listy do 

Komisji Rewizyjnej. Po naszej interwencji, Pan kazał taka listę zrobić. Nie było 

chętnych do pracy w tej komisji, jako pierwszy wpisał się Pan Grądek. Wszyscy 

wiemy do czego to zmierza, po przeanalizowaniu Statutu teŜ się zapisałem do tej 

komisji. W obecnej chwili jest wpisanych 5 radnych, którzy zdeklarowali chęć pracy 

w /w/ komisji.   

 Próbujecie zmanipulować skład komisji, tydzień temu ślubowaliście, Ŝe 

będziecie wierni prawu. 

 

 Pan radny Krzysztof Grądek – proszę Państwa zgoda buduje, Pan Burmistrz 

zdeklarował, Ŝe chce współpracować w zgodzie. Według mnie Pan Burmistrz nie 

będzie miał nic przeciwko temu, aby radny z Działoszyc wszedł do komisji 

rewizyjnej.  Ja osobiście przyszedłem tu współpracować w zgodzie. 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – w swoich plakatach wyborczych nakreśliłem , Ŝe 

chce współpracować w zgodzie, myślałem , Ŝe ta kadencja się od tego zacznie tym 

samym jesteśmy spychani na margines opozycji, natomiast my nie chcemy być w 

opozycji, chcemy współpracować. 

 

 Pan Burmistrz – Zdzisław Leks – faktycznie tyle jest mówione o zgodzie, ja 

natomiast zauwaŜyłem , Ŝe ta sesja rozpoczyna się z niesmakiem. Szanowni Państwo 

naleŜy zrozumieć co kryje się pod pojęciem zgody, a co pod pojęciem demokracji. 



Ktoś moŜe się nie zgodzić z wyborem Burmistrza czy radnych, ale tak w 

rzeczywistości zdecydowali wyborcy,czy przez to naleŜy ich nie lubić. Wyborcy 

wybrali taką Radę nie inną i to ta Rada decyduje o podjętych uchwałach, czy jeśli  

podjęta uchwała będzie niekorzystna dla mnie to mam z tego powodu wywoływać 

awanturę. Mamy tyle zadań do wykonania i to na nich powinniśmy się skupić. 

Powinniśmy dyskutować w zgodzie, natomiast obecne zachowania  nie są elementem 

zgody. Uszanujmy demokrację i wolę wyborców. 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – ja się nie obraŜam, jestem zadowolony, Ŝe 

zostałem radnym juŜ V kadencji, chce po prostu aby wszystko było zgodne ze 

statutem i wszystkie sprawy załatwiane  „ na stole  a nie załatwiane pod nim”. 

 

 Pan Burmistrz Zdzisław Leks – Pan burmistrz odniósł się do wypowiedzi Pana 

Kołpaka , zawracając uwagę na to Ŝe, on niczego nie załatwia i nie rozstrzyga spraw 

„pod stołem” 

 

 Pan radny Józef Wójcik – duŜo się mówi o demokracji i zgodzie natomiast 

dzisiejsza sesja wcale nie odpowiada naszym wcześniejszym deklaracją o takiej 

współpracy. 

 

 Pan radny Andrzej Kołpak – uwaŜa , Ŝe nie naleŜy przeprowadzać głosowania 

nad poszczególnymi kandydatami do komisji rewizyjnej tylko wziąć 3 pierwszych 

radnych  natomiast 2 ostatnich odrzucić. 

 

Przerwa 

 

 W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał  pod 

głosowanie poszczególnych kandydatów do komisji Rewizyjnej. 

 

1. Pan radny Krzysztof Grądek -  za” 3,  „przeciw” - 9, „wstrzymał się od głosu” - 1 



2. Pan radny Jan Banaszek - za” 12,  „przeciw” - 0, „wstrzymał się od głosu” - 1 

3. pan radny Góra Bogusław - za” 13,  „przeciw” - 0, „wstrzymał się od głosu” - 0 

4. Pan Radny Edward Helak - za” 12,  „przeciw” - 0, „wstrzymał się od głosu” - 1 

5. Pan radny Andrzej Kołpak - za” 2,  „przeciw” - 9, „wstrzymał się od głosu” - 2 

 W wyniku głosowania  w skład  Komisji rewizyjnej weszli radni: 

1. Pan radny Edward Helak 

2. Pan radny Jan Banaszek 

3. Pan radny  Bogusław Góra. 

 

Następnie przystąpiono do głosowania nad składami osobowymi pozostałych 

komisji. 

 

KOMISJA OŚWIATY ZDROWIA KULTURY I SPORTU 

1. Stanisław Woźniak 

2. Edward Helak 

3. Marek Konderak 

4. Andrzej Kołpak 

5. Stanisław Juszczyk 

 

 W wyniku głosowania   skład w/w komisji  został przyjęty większością głosów - za” 

12  „przeciw” - 0, „wstrzymał się od głosu” - 1 

 

KOMISJA FINANSÓW I SPRAW OBYWATELSKICH 

1.Jolanta Banaszek 

2.Bogusław Góra 

3. Marek Kasprzyk 

4.Jan Banaszek 

5. Jerzy Suwała 



 W wyniku głosowania   skład w/w komisji  został przyjęty jednogłośnie  - „za” 13 

„przeciw” - 0, „wstrzymał się od głosu” -0 

 

KOMISJA ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 

Pan Przewodniczący rady – Zygmunt Saracki zwrócił się do Pana radnego Krzysztofa 

Grądka czy chce pracować w w/w komisji. Pan Grądek wyraził zgodę na pracę w 

w/w komisji. 

1. Józef Wójcik 

2. Roman Wojtal 

3. Krzysztof Kołpak 

4.Krzysztof Grądek 

 

W wyniku głosowania   skład w/w komisji  został przyjęty jednogłośnie  - „za” 13 

„przeciw” - 0, „wstrzymał się od głosu” -0. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie powołania składu 

osobowego komisji Rady Miejskiej i poddał go pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  „za” 13 „przeciw” - 0, „wstrzymał 

się od głosu” -0. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach celem ukonstytuowania się komisji. 

 

Przewodniczącymi komisji zostali: 

1. Komisja Rewizyjna – Pan radny Jan Banaszek 

2. Komisja Oświaty Zdrowia Kultury i Sportu – Pan radny Andrzej Kołpak 

3. Komisja Finansów i Spraw Obywatelskich – Pani radna Jolanta Banaszek 

4. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Pan radny Józef Wójcik 



 

Do pkt 6  

Projekt uchwały w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Burmistrza Miasta i 

Gminy oraz upowaŜnienia przewodniczącego Rady Miejskiej do dokonywania 

czynności z zakresu prawa pracy odczytał Pan Przewodniczący rady – Zygmunt 

Saracki. 

W związku z brakiem dyskusji Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  „za” 13 „przeciw” - 0, 

„wstrzymał się od głosu” -0. 

 

Do pkt. 7 

W związku z wyczerpaniem tematów sesji Przewodniczący Rady Miejskiej Pan 

Zygmunt Saracki  zakończył obrady sesji. 

 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Iwan 


